

CIVVIH ANNUAL MEETING 2011
Paris, 2 December, 2011
MINUTES of the BUSINESS
MEETING

1. General Presentation

CIVVIH's 2011 annual meeting took place in Paris , France on December 2, 2011. The meeting consisted of a business meeting, chaired by Acting President Sofia Avgerinou-Kolonias, and two thematic presentations which were arranged and introduced by Samir Abdulac. The agenda of the annual meeting is attached (Annex A).

2. Participants

a. Members of the Executive:

1. Sofia Avgerinou-Kolonias – Acting President (GREECE)
2. Nils Ahlberg - Vice President (SWEDEN)
3. Michel Bonnette – Vice President (CANADA)
4. Samir Abdulac (FRANCE)
5. Michel Van der Meerschen (BELGIUM)
6. Teresa Colletta (ITALY)
7. Danuta Klosek-Kozłowska (POLAND)
8. Nur Akin (TURKEY)
9. David Logan (AUSTRALIA)
- 10 Paolo Motta (ITALY)

b. Honorary member:

1. Alvaro Gomez-Ferrer Bayo (SPAIN)

RENCONTRE ANNUELLE DU
CIVVIH 2011
Paris, 2 décembre 2011
COMTE RENDU de la RENCONTRE
DE TRAVAIL

1. Présentation générale

La rencontre annuelle du CIVVIH pour 2011 a eu lieu à Paris, France, le 2 décembre 2011. La rencontre consistait en une rencontre de travail, présidée par la Présidente Intérimaire Sofia Avgerinou-Kolonias et en 2 présentations de nature thématique, organisées et introduites par Samir Abdulac. Veuillez trouver ci-joint l'agenda de la rencontre annuelle (Annexe A).

2. Participants

a. Membres du Comité Exécutif:

1. Sofia Avgerinou-Kolonias – Acting President (GRECE)
2. Nils Ahlberg - Vice President (SUEDE)
3. Michel Bonnette – Vice President (CANADA)
4. Samir Abdulac (FRANCE)
5. Michel Van der Meerschen (BELGIQUE)
6. Teresa Colletta (ITALIE)
7. Danuta Klosek-Kozłowska (POLOGNE)
8. Nur Akin (TURQUIE)
9. David Logan (AUSTRALIE)
- 10 Paolo Motta (ITALIE)

b. Membres Honoraires:

1. Alvaro Gomez-Ferrer Bayo (ESPAGNE)

c. Members of the Committee:

1. Francois Gondran (FRANCE)
2. Susan Jackson-Stepowski (AUSTRALIA)
3. Helen Wilson (AUSTRALIA)
4. Joao Campos (PORTUGAL)
5. Agnieszka Kiera (AUSTRALIA)
6. Claus-Peter Echter (GERMANY)
7. Hogne Langset (NORWAY)
8. Athina Papadopoulou (CYPRUS)
9. Elvira Petroncelli (ITALY)
10. Olga Sevan (RUSSIA)
11. Antoine Bruguerolle (FRANCE)
12. Andrée Van Bever (BELGIUM)
13. Alicia Leonor Cahn (ARGENTINA)
14. Betina Adams (BRAZIL)
15. Torsten Haak (U.K)
16. Angela Rojas (CUBA)
17. Giora Solar (ISRAEL)
18. Roland Lee Fleming (U.K)
19. Nuran Zeren Gulersoy (TURKEY)
20. Barbara Precht (GERMANY)
21. George Tsilimigkas (GREECE)
22. Elene Negussie (IRLAND)
23. Mina Elmghari (MOROCCO)
24. Vjekoslava Sankovc Simcic (BOSNIA-HERZEGOVINA)
25. Jeff Soule (USA)
26. Maisa Navarro (SPAIN)
27. George S.Zouain (LEBANON)

c. Observers:

1. Nigel Lewis, (Australia)
2. Eric Pattison, (CANADA)
3. Christina Iamandi, (FRANCE)
4. Kathryn Howes Barth, (USA)
5. Laima Nomeikaite, (NORWAY – LITHUANIA)
6. Goran Niksic, (CROATIA)
7. Francoise Descamps, Getty Conservation Institute, Los Angeles (USA)
8. Minja Yang, President Raymond Lemaire International Center for Conservation, Catholic University of Leuven
9. Marie-Noel Tournoux, Unité des Projets Spéciaux, Centre du Patrimoine Mondial UNESCO
10. Riichi Miyake, (JAPAN)

c. Membres du Comité:

1. Francois Gondran (FRANCE)
2. Susan Jackson-Stepowski (AUSTRALIE)
3. Helen Wilson (AUSTRALIE)
4. Joao Campos (PORTUGAL)
5. Agnieszka Kiera (AUSTRALIE)
6. Claus-Peter Echter (ALLEMAGNE)
7. Hogne Langset (NORVEGE)
8. Athina Papadopoulou (CHYPRE)
9. Elvira Petroncelli (ITALIE)
10. Olga Sevan (RUSSIE)
11. Antoine Bruguerolle (FRANCE)
12. Andrée Van Bever (BELGIQUE)
13. Alicia Leonor Cahn (ARGENTINE)
14. Betina Adams (BRESIL)
15. Torsten Haak (ROYAUME-UNI)
16. Angela Rojas (CUBA)
17. Giora Solar (ISRAEL)
18. Roland Lee Fleming (ROYAUME-UNI)
19. Nuran Zeren Gulersoy (TURQUIE)
20. Barbara Precht (ALLEMAGNE)
21. George Tsilimigkas (GRECE)
22. Elene Negussie (IRLANDE)
23. Mina Elmghari (MAROC)
24. Vjekoslava Sankovc Simcic (BOSNIE-ERZEGOVINE)
25. Jeff Soule (USA)
26. Maisa Navarro (ESPAGNE)
27. George S. Zouain (LIBAN)

c. Observateurs:

1. Nigel Lewis, (Australie)
2. Eric Pattison, (CANADA)
3. Christina Iamandi, (FRANCE)
4. Kathryn Howes Barth, (USA)
5. Laima Nomeikaite, (NORVEGE – LITUANIE)
6. Goran Niksic, (CROATIE)
7. Francoise Descamps, Getty conservation Institute, Los Angeles (USA)
8. Minja Yang, President Raymond Lemaire International Center for Conservation, Catholic University of Leuven
9. Marie-Noel Tournoux, Unité des Projets Spéciaux, Centre du Patrimoine Mondial UNESCO
10. Riichi Miyake, (JAPON)

<p>11. Sonia Slim, (TUNISIA) 12. Said Al Salmi 13. John Ward, (CANADA) 14. Horn Gabriele, (GERMANY)</p> <p>3. Adoption of the agenda – The agenda was adopted</p> <p>4. Thematic presentations coordinated by Samir Abdulac The Statutory Meeting was suspended to allow for two pre-arranged presentations to be made to the CIVVIH members on behalf of ICOMOS France. These aim essentially at presenting the original initiatives concerning the World Heritage cities in France, as well as abroad.</p> <p>Samir Abdulac introduced Minja Yang, founding member of the ‘Association of French World Heritage Sites’. She gave a presentation about the work of the Association which was formed in 2007 to create a platform for exchange of information, advice and thoughts and to promote cooperation between the World Heritage sites in France. There are currently 37 WH sites. The Association works on 3 axes:</p> <ul style="list-style-type: none"> • Management plans, • Communication, culture, mediation, • International relations. <p>It particularly assists in the elaboration of declarations of OUV and the preparation of Management Plans founded in OUV. Today, France numbers 37 WH sites and a convention signed in 2011 defines the rules of cooperation between the State and the association.</p> <p>Samir Abdulac also introduced the second presentation by Bruno Delas, Director of Studies in the University of Lyon about the ongoing project being undertaken by the Organisation of World Heritage Cities (OWHC/OVPM) in conjunction with ICOMOS, UNESCO, the European Union, the Getty</p>	<p>11. Sonia Slim, (TUNISIE) 12. Said Al Salmi 13. John Ward, (CANADA) 14. Horn Gabriele, (ALLEMAGNE)</p> <p>3. Adoption de l’ordre du jour – ordre du jour est adopté</p> <p>4. Présentations thématiques coordonnées par Samir Abdulac La rencontre statutaire est suspendue afin de permettre les interventions déjà organisées par ICOMOS France pour les membres du CIVVIH. Celles-ci visent essentiellement à présenter des initiatives originales concernant les villes du Patrimoine mondial en France, mais aussi à l’étranger.</p> <p>Samir Abdulac introduit Minja Yang, membre fondatrice de l’ ‘Association des sites français du Patrimoine Mondial’. Celle-ci fournit une présentation sur l’activité de l’association fondée en 2007 afin de constituer une plate-forme pour l’échange d’informations, de conseils et de réflexions ainsi que pour renforcer la coopération entre les sites du Patrimoine Mondial en France. L’Association agit selon 3 axes :</p> <ul style="list-style-type: none"> • Plans de gestion, • Communication, culture, médiation, • Relations internationales. <p>Elle assiste en particulier l’élaboration des déclarations de VUE et la préparation des Plans de Gestion fondés sur la VUE. Aujourd’hui, la France compte 37 sites de PM et une convention signée en 2011 définit les règles de coopération entre l’Etat et l’association.</p> <p>Samir Abdulac introduit ensuite la seconde intervention, présentée par Bruno Delas, Directeur d’études à la Ville de Lyon, sur le projet toujours en cours, entrepris sur les villes historiques par l’Organisation des Villes du Patrimoine Mondial (OVPM) en collaboration avec ICOMOS,</p>
---	---

Conservation Institute, the World Heritage Centre, and the City of Lyon. The project has so far produced 45 case studies showcasing a wide range of projects that have been undertaken in World Heritage cities. ICOMOS' contribution to the project has been delegated to CIVVIH and is being coordinated by Samir Abdulac who is also participating to the works of the piloting committee for the project. The PowerPoint presentation was also presented during the previous week at Sintra, Portugal during the Congress of Mayors of the World Heritage Cities. A selection of this information is planned to be diffused in 2012.

After a vote of thanks, on behalf of CIVVIH, to Minja Yang and Bruno Delas, the Business meeting continued, following the adopted agenda.

5. Adoption of 2010 Annual Meeting minutes (Valletta) – The minutes were adopted

6. Apologies

Michal Firestone, Ian Hocking, Alfredo Conti, Victor Salinas, Gergely Nagy, Saleh Lamei, Yuichi Fukukawa, Sandra Rafaela Magalhaes Correa, Tatiana Kirova, Boguslaw Szmygin, Milos Drdacky sent their apologies for not being able to attend the meeting.

7. Report of the Acting President

The Acting President gave her annual report (Annex B)

7.1. Adoption of the Valletta Principles

It was noted that the CIVVIH's 'Valletta Principles' document had been adopted at the 17th General Assembly of ICOMOS and special thanks were extended to the coordinating group, in particular to Elvira Petroncelli. (Annex C)

l'UNESCO, l'Union Européenne, le Getty Conservation Institute et la Ville de Lyon.

Jusqu'à présent, le projet a produit 45 études de cas, affichant un large éventail de projets entrepris à travers le monde dans des villes de Patrimoine Mondial La contribution d'ICOMOS dans ce projet a été déléguée au CIVVIH et elle est coordonnée par Samir Abdulac qui participe également aux travaux du comité de pilotage du projet. Le PowerPoint utilisé a été présenté la semaine précédente à Sintra au Portugal lors du Congrès des maires des villes du Patrimoine Mondial. La diffusion d'un recueil est prévue pour 2012.

Suite aux remerciements de la part du CIVVIH à Minja Yang et à Bruno Delas, le CIVVIH a repris son travail officiel suivant l'ordre du jour adopté.

5. Adoption des procès verbaux du Meeting Annuel 2010 (La Valette) – Les procès verbaux sont adoptés

6. Excuses

Michal Firestone, Ian Hocking, Alfredo Conti, Victor Salinas, Gergely Nagy, Saleh Lamei, Yuichi Fukukawa, Sandra Rafaela Magalhaes Correa, Tatiana Kirova, Boguslaw Szmygin, Milos Drdacky adressent leurs excuses pour ne pas avoir été en mesure de participer à la rencontre.

7. Rapport du Président Intérimaire

La Présidente Intérimaire a présenté son rapport annuel (Annexe B)

7.1. Adoption des Principes de La Valette

Il est note que le document du CIVVIH comportant les 'Principes de La Valette' a été adopté lors de la 17^e Assemblée Générale ICOMOS et des remerciements particuliers furent adressés au groupe coordinateur, particulièrement à Elvira Petroncelli. (Annexe C)

7.2. Congratulations to Alvaro Gomez-Ferrer Bayo

The Acting President reminded that CIVVIH member, Alvaro Gomez-Ferrer Bayo, had been recognised as an Honorary Member of ICOMOS, for his distinguished service to ICOMOS. Alvaro was warmly congratulated by the meeting.

7.3 Subcommittees and work groups

a. Subcommittee for the Ibero-American region (CIHIB)

Angela Rojas, the elected president of the Ibero-American Subcommittee gave a verbal report to the meeting on recent activities of CIHIB.

b. Subcommittee for the Mediterranean region

The subcommittee will hold its next meeting in Izmir at the end of May 2012.

8. Membership Database

Acting President advised that ICOMOS Scientific Council had decided that all members of ISCs must be inscribed in the Gilles Nourissier Database. She advised that David Logan had agreed to assist her with the coordination of the database. The proposal was strongly supported by the members.

9. Honorary Memberships

The Acting President proposed that Ray Bondin, Elvira Petroncelli and Joao Campos be made Honorary Members of CIVVIH. It was agreed that Ray Bondin be made an Honorary Member immediately but that the further nominations be postponed pending the preparation of selection criteria by a subcommittee comprising the two Vice Presidents, the President and Giora Solar.

10. Discussions on ‘Integrity’

Giora Solar reported that, on behalf of

7.2. Félicitations à Alvaro Gomez-Ferrer Bayo

La Présidente Intérimaire rappelle que Alvaro Gomez-Ferrer Bayo, membre du CIVVIH, a été reconnu comme Membre d’honneur d’ICOMOS, pour ses services distingués envers ICOMOS. Alvaro fut chaleureusement félicité lors de la rencontre.

7.3 Sous-Comités et groupes de travail

a. Sous-comité pour la région Ibéro-Américaine (CIHIB)

Angela Rojas, Présidente du Sous-Comité Ibéro Américaine a fourni un rapport oral sur les activités récentes du CIHIB.

b. Sous-Comité pour la région Méditerranéenne

Le Sous-Comité tiendra son prochain rencontre à Izmir à la fin du mois de mai 2012

8. Base des données des membres inscrits

Président Intérimaire a notifié que le Conseil Scientifique d’ICOMOS avait décidé que tous les membres des CSI devraient être inscrits dans la Base de Données Gilles Nourissier. Elle a informé l’auditoire que David Logan est d’accord pour l’assister à coordonner la base des données. La proposition a été supportée très favorablement par les membres du Comité.

9. Membres d’honneur

La Présidente Intérimaire a proposé que Ray Bondin, Elvira Petroncelli et Joao Campos reçoivent le statut de Membre d’honneur du CIVVIH. Il est convenu que Ray Bondin soit nommé Membre d’honneur immédiatement, mais que les autres candidatures soient suspendues durant la préparation des critères de sélection par un sous-comité composé des deux Vice-Président, de la Présidente et de Giora Solar.

10. Discussions sur l’“Intégrité”

Giora Solar a informé l’auditoire que, de

CIVVIH, he had attended during the General Assembly a discussion at ICOMOS' World Heritage Unit about the definition, application and meaning of the term 'Integrity'. He advised that a paper is being written on this subject by the ICOMOS World Heritage Unit for distribution to the officers of ISCs.

11. Triennial Work Plan

The Acting President presented the proposed triennial research topics of the Scientific Council and invited a discussion on what should be included in the CIVVIH's forward Work Plan for the next triennium 2011-14. Alvaro Gomez-Ferrer Bayo recommended that CIVVIH should spend some time considering what 'Integrity' means within the framework of CIVVIH activities, as well as the implications of the HUL Recommendation.

David Logan advised the meeting of his recent involvement in facilitating the Mayors' Workshop at the OWHC/OVPM Congress in Sintra and the various heritage management issues that had been raised by the mayors and advisors. These included a range of impacts associated with tourism, loss of inhabitants from historic centres and impacts associated with climate change.

A number of members expressed a view that CIVVIH's Work Plan should be focussed on practical, rather than theoretical, issues. It was agreed that further consideration of the Work Plan would occur before May when it would be finalised.

12. Future CIVVIH meetings

a. CIVVIH's 2012 Annual Meeting
Teresa Colletta announced that the Italian ICOMOS had agreed to host the next CIVVIH meeting in Naples to coincide with the World Urban Forum of 2012. It

la part du CIVVIH, il avait assisté lors de l'Assemblée Générale à une discussion en Table Ronde organisée par l'Unité du Patrimoine Mondial d'ICOMOS portant sur la définition, l'application et le sens du terme "Intégrité". Il a informé le CIVVIH qu'un article est en préparation sur ce sujet par l'Unité du Patrimoine Mondial d'ICOMOS, afin d'être distribué aux officiers des CSI.

11. Plan Triennal de Travail

La President Intérimaire a présenté les sujets de recherche triennale proposés par le Conseil Scientifique et a invité pour une discussion sur ce que devrait être inclut dans le Plan de Travail du CIVVIH pour les triennium (2011-2014) Alvaro Gomez-Ferrer Bayo a suggéré que le CIVVIH devrait dédier un peu de temps pour considérer ce que c'est l' "Intégrité" dans le cadre des activités du CIVVIH, ainsi que les implications de la Recommandation sur les Paysages Urbains Historiques.

David Logan a informé l'auditoire de son implication récente dans la facilitation des Ateliers de Travail des Maires lors du Congrès de l'OVPM à Sintra, ainsi que sur les divers sujets de gestion du patrimoine qui ont été évoqués par les maires et les conseillers. Ces sujets incluaient un éventail de répercussions liées au tourisme, le dépeuplement des centres historiques et des effets du changement climatique.

Certains membres ont exprimé l'opinion que le Plan de Travail du CIVVIH devrait se concentrer sur des sujets pratiques plutôt que théoriques. On a convenu de continuer avec une plus ample considération du Plan de Travail avant sa finalisation en mai.

12. Rencontres futures du CIVVIH

a. Rencontre Annuelle du CIVVIH pour 2012
Teresa Colletta a annoncé que l'ICOMOS Italien a accepté d'accueillir la rencontre du CIVVIH à Naples, pour qu'elle

was agreed that the CIVVIH Annual Meeting will take place in Naples, Italy the first week of September 2012.

b. Joint meeting with THEOPHILOS ISC in Bacu, April 2012.

THEOPHILOS would like to hold joint discussions with CIVVIH on the HUL Recommendation, recently adopted by UNESCO. They are seeking involvement of at least 8 CIVVIH members. The meeting will occur as part of THEOPHILOS' annual meeting.

c. Subcommittee for the Mediterranean region

The subcommittee will hold its next meeting in Izmir at the end of May 2012.

13. Election of CIVVIH President

It was unanimously decided that Sofia Avgerinou-Kolonias be appointed President (not Acting President) for the next 12 months pending the elections due to be held at the next CIVVIH Annual Meeting in 2012.

Minutes Written by: David Logan, Nur Akin, Sofia Avgerinou-Kolonias, Samir Abdulac

coïncide avec le Forum Urbain Mondial de 2012. Il est convenu que cette Rencontre Annuelle du CIVVIH aura lieu à Naples, en Italie la première semaine du Septembre 2012.

b. Une rencontre conjointe avec le Comité Scientifique THEOPHILOS à Bakou, en avril 2012.

THEOPHILOS voudrait organiser des discussions communes avec le CIVVIH portant sur la Recommandation des PUH, qui fut récemment adopté par l'UNESCO. Ils cherchent la participation d'au moins 8 membres du CIVVIH. La rencontre aura lieu dans le cadre de la rencontre annuelle de THEOPHILOS.

c. Le sous Comité Méditerranéen se réunira a Izmir (Turquie) vers la fin du mois de Mai 2012

13. Election du Président du CIVVIH

Il est décidé à l'unanimité d'élire Sofia Avgerinou-Kolonias comme Président (pas Président Intérimaire) pour les 12 prochains mois jusqu'aux élections qui devraient avoir place lors de la prochaine Rencontre Annuelle du CIVVIH en 2012.

Compte rendu établi par: David Logan, Nur Akin, Sofia Avgerinou-Kolonias, Samir Abdulac
